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Referat af Han Herred Havbådes generalforsamling d. 15. april 2023

Referat

1. Valg af dirigent og stemmetællere. Thomas Højrup bød velkommen til en meget velbesøgt gene-
ralforsamling. Første punkt var valg af dirigent, og bestyrelsen havde peget på Henrik Agesen, der 
blev valgt.

Henrik konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. Næste punkt var valg af stemme-
tællere, og bestyrelsen havde peget på Peder Harbo og Pipsen Monrad Hansen, der begge blev valgt. 
Herefter gav han ordet til Thomas Højrup.

2. Bestyrelsens årsberetning. Thomas Højrup fremlagde bestyrelsens beretning (se særskilt beret-
ning). 

Ejler Winkel spurgte til, hvordan det gik med redskabshusene. Hans Peter Brandi, der fik overdraget 
ansvaret for sagen af bestyrelsen for nogle år siden, kunne fortælle, at der var en ny sagsbehandler, 
men sagen har stået stille siden 2021. Hans Peter lovede, at der nu kommer gang i sagen igen. 

Bjarne Nielsen spurgte, om det var rigtigt, at der var sendt penge tilbage, penge der var givet til 
udbygningen af værftet. Pipsen fortalte, at det var korrekt. Der var bevilget 820.000 kr. af FLAG-
midler – en lille del af det, som en tilbygning ville koste. Der var søgt om udsættelse, men den davæ-
rende bestyrelse besluttede, at der ikke var grundlag for en udbygning, da der på det tidspunkt ikke 
var ordrer til værftet.

Efter beretningen fortalte de forskellige bådelag om årets gang. 

Hans Peter Brandi, fortalte at sidste år var det 10 år siden, Nordvest var færdig fra værftet, og i den 
anledning blev der udgivet en bog. Desuden havde laget fået lavet tøj med logo. Der er 40 medlemmer 
i laget, og bestyrelsen har besluttet, at der ikke skal være nogen begrænsning mht. antallet. Nordvest 
har haft mange havdage med pilketure, ture med dykkere mv. Der er uddannet flere skippere, og laget 
har en stærk økonomi. Båden skal kølhales nu. Desværre ruster de spiger, der er sat ind i spanterne. 
Det vil de endnu engang forsøge at få stoppet. 

Erich Borup fortalte om Jammerbugt, at der er 40 medlemmer og 2 på venteliste. Båden har haft 60 
fisketure sidste år, og 33 af lagets medlemmer har været med ude. Der blev afholdt sommerfest i 
august, hvor 29 deltog. Der blev serveret Slettestrandpaella, samt kaffe og is. Der er blevet brugt en
del penge på reparationer og fornyelser – bl.a. på en ny navigator og garnhaleren. Der er også indkøbt 
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en ny redningsflåde. Listen vedr. uddannelse af skippere er blevet opdateret, og velkomstbrevet til 
nye medlemmer er også blevet opgraderet.

Jørgen Leegaard fortalte om Skarreklit, at de har været på pilketure, men de skal længere og længere 
til havs for at finde fisken. De har fået to nye skippere, der måske vil til at bruge garn. Mht. spillet 
har det været et kedeligt år med store udgifter. Erhvervsbåden Mallemukken landede en kort periode 
i Lildstrand, men den er tung og kølsprængt, så det gik hårdt ud over spillet. Men laget har en fornuftig 
økonomi. Der er 35 medlemmer, og der er 20, der fisker. Laget har endnu ikke aftalt noget om bådtræf 
i 2023, men Jørgen vil gerne takke de tre både – Nordvest, Jammerbugt og Anna - fra Slettestrand, 
der kom til bådtræffet i 2022.

Leif Andersen fortalte, at laget omkring Anna er et godt bette lag. Der er desværre blevet sejlet for 
lidt, og grunden er nok, at der er for få skippere. Så dem kan de godt bruge nogle flere af. Der har 
været noget frafald blandt medlemmer, men der er også kommet nye til. Der er 25 medlemmer pt.
Der har været nogle pilketure sidste sommer, og det vil de gøre lidt mere ud af igen. Der er ingen
store problemer, og økonomien er nogenlunde.

Villy Schmidt fortalte, at Elbo er den mindste båd. Der er 25 medlemmer, og nogle er mere aktive 
end andre. Der har været 12 garnture og 2 pilketure. De er meget afhængige af godt vejr.

Jan Lilholt fortalte om spillaget, at spillet jo er landingspladsens mest vitale del, og der bruges en del 
krudt på at skifte wirer og blok. Stormen Otto var hård ved blokken, hvor både en af pontonerne og 
masten knækkede af. Heldigvis blev begge ting fundet. Det er dyrt at vedligeholde spillet, og da 
indtægterne kun beløber sig til 50.000 kr., så er spillet afhængig af eksterne midler. Hans Peter Brandi 
supplerede med at efterlyse gode ideer til at skaffe penge til spillet. Jan sagde, at man skal huske, at 
man ikke kan søge driftsmidler, men derimod til engangsanskaffelser.

Jan fortalte videre om værftet, hvor han er direktør, at der pt er tre lærlinge, en svend på deltid samt 
Peter Madsbøll. Der er nok at lave de næste tre år.

Værftets nyeste lærling Anika Aggerholm præsenterede sig og fortalte, at hun var 21 år og havde 
sejlet med skoleskibet Danmark, hvor hun var blevet inspireret til at søge læreplads.

3. Godkendelse af årsregnskab

Bjarne Nielsen startede med at spørge til, om ikke værftets regnskab kunne gennemgås, da han mente, 
det var relevant at få det fremlagt, da det hænger sammen med foreningen. Der var efterfølgende 
forskellige synspunkter vedr. dette, men Thomas Højrup sluttede af med at sige, at der var ikke noget 
problem i, at værftets regnskab blev gennemgået.

Derefter gennemgik Peder Harbo dette regnskab. Freddy Dam bemærkede, at Peder ikke havde lavet 
bilagskontrol, hvilket Peder helt klart afviste og sagde, at selvfølgelig havde han lavet bilagskontrol 
ved udarbejdelsen af regnskabet. Derefter ville Freddy Dam vide, om de ansatte havde ansættelses-
beviser, for hvis ikke kunne det koste 10.000 kr. i bøde. Pipsen Monrad Hansen svarede, at 



selvfølgelig havde alle ansættelsesbeviser, og Peter Madsbøll rejste sig op og sagde, at han havde 

været ansat i over 15 år og havde haft ansættelsesbevis siden dag et. 

Efter gennemgang af værftets regnskab gennemgik Peder Harbo foreningens regnskab. Herefter blev 
regnskabet godkendt med overvældende flertal. 

Per Studsholt fik ordet og takkede Peder for en kompetent og tålmodig gennemgang af regnskabet. 

4. Fremlæggelse af budget for det kommende år. Peder gennemgik budgettet for foreningen. Det viser 
et lille overskud, hvilket skyldes, at det er lykkedes Thomas og Pipsen at få et projekt vedr. havbunds

undersøgelser og fiskeriformer i samarbejde med DTU-Aqua. Budgettet for værftet viser, at det hviler 
i sig selv i 2023. 

5. Fastsættelse af medlemskontingent. Bestyrelsen foreslog uændret kontingent. 

6. Indkomne forslag. Der var ikke indkommet forslag. 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer. Jan Lilholt, Thomas Højrup og Villy Schmidt var på valg, og de 
blev alle genvalgt uden modkandidater. 

8. Valg af to suppleanter. Irwin Andersen blev valgt som første suppleant og Lars Mikkelsen som 
anden suppleant. 

9. Valg af revisor. Nuværende revisor Peder Harbo blev genvalgt. 

10. Evt. Mariette Langbak takkede bestyrelsen for et godt arbejde. 

24.4.2023 Henrik Agesen, dirigent 
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